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If any of the following conditions apply, you are already enrolled in bicycle casualty insurance. Be sure to 
check whether you and your family are enrolled, and complete the necessary procedures to finalize an 
insurance contract if you are not. 
Note:  For more information on how to check contract terms and procedures for adding special contracts, please ask your insurance company or 

insurance agent. 

	 If	you	are	enrolled	in	an	insurance	plan	that	includes	casualty	insurance	identified	as	bicycle	
insurance ( jitensha hoken). 

 (There are insurance plans specifically for bicycles that you can easily enroll in at convenience stores or via the Internet.)

	 If	your	personal	liability	insurance	plan	comes	with	fire	insurance,	car	insurance	or	casualty	
insurance as a special rider.

	 If	you	have	taken	your	bicycle	to	a	bicycle	safety	maintenance	shop	
for	a	safety	inspection	(fee	required)	and	the	TS	mark	(see illustration 
on the right)	is	put	on	your	bicycle	that	is	dated	within	one	year	of	the	
inspection date.

To Everyone Who Rides a Bicycle in the Tokyo Metropolitan Area:

* This is insurance to compensate for injury or damage caused while riding a bicycle.

Shinjuku City

To Everyone Who Rides a Bicycle in the Tokyo Metropolitan Area:

A fifth-grade elementary school boy rode his bicycle down a slope and crashed into a 
woman because he was not carefully looking ahead. The woman suffered a fractured 
skull and remained unconscious. The court recognized the boy’s parents as 
responsible for his supervision and ordered them to pay compensation of about 95 
million yen.

(Kobe District Court Decision, July 4, 2013)

The	revised	Tokyo	Metropolitan	Government	bicycle	ordinance*	
requires all bicycle riders to enroll in insurance	that	covers	liability	
for	injury	or	damage	to	other	people	when	the	cyclist	is	involved	in	a	
bicycle	accident.	
For a minor	rides	a	bicycle, the parent/guardian	must	enroll	in	
liability	insurance.

* The Ordinance for Promotion of Safe and Appropriate Use of Bicycles in Tokyo

Example of high-expense 
compensation for a 

bicycle accident:  

About 95 million yen

Published: December 2020 Edited and published by: Traffic Affairs Division, Greenery Affairs and Civil Engineering Department, Shinjuku City,
Tel: 03-5273-4265  Fax: 03-3209-5595  * In Japanese.

Bicycle Liability Insurance*
You Must Enroll in 
Bicycle Liability Insurance*!



To Everyone Who Rides a Bicycle in the Tokyo Metropolitan Area:To Everyone Who Rides a Bicycle in the Tokyo Metropolitan Area:

Bicycle Liability Insurance*
You Must Enroll in 
Bicycle Liability Insurance*!

致各位在东京都内骑自行车的人致各位在东京都内骑自行车的人 2020 年 
4 月 1 日起 

义务化

2020 年 
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义务化

属于以下任意一项情况时，则已加入了自行车损害赔偿保险等。

请确认自己和家人的加入情况，签订必要的合同。

※合同内容的确认和特约追加方法等的详细内容，请向保险公司和保险代理店咨询。

	加入了以“自行车保险”等名称销售的伤害保险和套装商品时

	 （也有通过便利店和网络等简单的手续加入的自行车用保险）

	在火灾保险、汽车保险、伤害保险中作为“个人赔偿责任保险”特约附带时

	在自行车安全维修店检查维修（收费），自行车上贴有检查日	

算起 1年以内的“TS标志（右图）”时

※针对因骑自行车而产生的损害进行赔偿的保险、共济措施

新宿区

小学 5年级的少年骑自行车下坡时，不注意撞上了前方的女性。该女性头骨

骨折，处于昏迷状态。法院认定少年的监护人负有监督责任，责令其赔偿约

9,500 万日元。

（神户地方法院	2013 年 7月 4日判决）

东京都的条例 ※ 已修订，必须加入自行车保险， 

以便在骑车发生事故导致他人受伤时可进行损害赔偿。

未成年的孩子骑自行车的时候， 

监护人必须加入保险等。

※ 东京都促进自行车安全、合理利用的相关条例

自行车事故

高额赔偿案例

约9,500万日元

2020 年 12 月发行 （编辑发行）新宿区绿化土木部交通对策课　电话：03-5273-4265　传真：03-3209-5595　※日语受理。

自行车损害赔偿保险等※!
需要加入
自行车损害赔偿保险等※!
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아래 어느 하나에 해당하는 경우 이미 자전거 손해 배상 보험 등에 가입되어 있는 상태입니다 .

자신이나 가족의 가입 상황을 확인하여 필요한 계약을 체결합시다 .

※계약 내용 확인이나 특약 추가 방법 등의 자세한 내용은 보험 회사나 보험 대리점에 문의해 주십시오 .

	‘자전거	보험’	등의	명칭으로	판매하고	있는	손해	보험과의	세트	상품에	가입한	경우		
( 편의점이나 인터넷 등을 이용하여 손쉬운 절차를 통해 가입할 수 있는 자전거 대상 보험도 있습니다 )

	화재	보험이나	자동차	보험 ,	손해	보험	등에	‘개인	배상	책임	보험’이	특약으

로	포함되어	있는	경우

	자전거	안전	정비점에서	점검	정비（유료）를	받고	점검일로부터		
1년	이내의	‘TS	마크（오른쪽 그림）’가	자전거에	붙어	있는	경우

도쿄도 내에서 자전거를 이용하는 여러분께

※자전거 이용 중에 발생한 손해를 배상하기 위한 보험ㆍ공제

신주쿠구

자전거 손해 배상 보험 등※자전거 손해 배상 보험 등※에  
가입해야 합니다 !

도쿄도 내에서 자전거를 이용하는 여러분께

초등학교 5 학년 소년이 언덕길을 자전거로 내려가고 있었는데 전방 부주의로 여

성과 충돌 . 여성은 두개골 골절 , 의식이 돌아오지 않는 상태 . 법원은 소년의 보호

자에게 감독 책임이 있다고 보고 약 9,500 만 엔의 배상 명령을 내렸다 .

（고베 지방 법원 , 2013 년 7 월 4 일 판결）

도쿄도의 조례※가 개정되어 자전거 이용 중 사고로 인해 다른 

사람에게 부상을 입힌 경우 등의 손해를 배상할 수 있는 보험 

등에 대한 가입이 의무화되었습니다 .

미성년 자녀가 자전거를 이용할 때는 보호자가  

보험 등에 가입해야 합니다 .

※도쿄도 자전거의 안전하고 적정한 이용 촉진에 관한 조례

자전거 사고의  
고액 배상 사례  

약 9,500 만 엔

2020 년 12 월 발행 （편집 발행）신주쿠구 녹지토목부 교통대책과　☎ 03-5273-4265　FAX03-3209-5595　※일본어 대응입니다 .


